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Rada Miejska w Człuchowie 

 

Protokół 

XIII  sesja Rady Miejskiej w Człuchowie w dniu 07 lutego 2025 
Miejsce posiedzenia: sala posiedzeń Rady Miejskiej w  Urzędzie Miejskim w Człuchowie 

Obrady rozpoczęto 07 lutego 2025 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:39 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Alicja Dowksza 

2. Czesław Drozd 

3. Janina Urszula Dudek 

4. Michał Piotr Koziełko 

5. Henryk Krusiński 

6. Małgorzata Anna Kucharska-Zemke 

7. Robert Mikołaj Lewicki 

8. Grażyna Misztal 

9. Katarzyna Lidia Muszyńska 

10. Kacper Ochendal 

11. Mariusz Przyszlak 

12. Andrzej Suchański 

13. Aurelia Maria Taizari 

14. Urszula Agnieszka Trzebiatowska 

15. Jerzy Wołoszyn 

1. . Sprawy regulaminowe: 

 a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (13) 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNY (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

 b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

Głosowano wniosek w sprawie: 

za przyjęciem wniosku w sprawie wykreślenia z porządku obrad pkt 7 e, projektu uchwały w sprawie 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Miejskiej Człuchów dotyczących 

ustalenia części wydatków z budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Głosowano w sprawie: 

za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I.5.2024 Rady 

Miejskiej w Człuchowie z dnia 6 maja 2024r w sprawie ustalenia składu ilościowego stałych Komisji Rady 

Miejskiej 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 
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NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Głosowano w sprawie: 

za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Komisji 

Spraw Społecznych 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem porządku obrad XIII sesji Rady Miejskiej 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Głosowano w sprawie: 

za wprowadzeniem do porządku obrad punktu Apel w sprawie ujęcia w planach rozwojowych 

infrastruktury rozwojowej i strategicznej dotyczącej skomunikowania portów morskich Wybrzeża 

Środkowego z centrum kraju 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

 c) przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Miejskiej 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem protokołu z obrad XII sesji Rady Miejskiej 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

w tym wykonania wniosków i interpelacji. 

3. Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym 

4. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie z działalności instytucji kultury za 2024 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2024r. 

7. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i ich uchwalenie: 
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 a) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok; 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok; 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Uchwała nr XIII/63/2025 

 b) w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie na 2025 rok; 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w 

Człuchowie na 2025 rok; 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Uchwała nr XIII/64/2025 

 c) w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 02.01.2025 r.; 
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Opiniują: Komisja Skarg Wniosków i Petycji 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 02.01.2025 r.; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Jerzy Wołoszyn 

PRZECIW (1) 

Urszula Agnieszka Trzebiatowska 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Uchwała nr XIII/65/2025 

 d) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miejskiej Człuchów na rok 2025 

Opiniują: Komisja Spraw Społecznych 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miejskiej Człuchów na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 
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Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Uchwała nr XIII/66/2025 

 e) w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Miejskiej Człuchów 

dotyczących ustalenia części wydatków z budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na rok 2025. (punkt zdjęto z 

porządku obrad) 

Opiniują: Komisja Spraw Społecznych 

 f) w sprawie ustanowienia jednorazowego świadczenia finansowego z tytułu urodzenia się dziecka 

osobom zamieszkałym na terenie Gminy Miejskiej Człuchów 

Opiniują: Komisja Spraw Społecznych 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie ustanowienia jednorazowego świadczenia finansowego z tytułu 

urodzenia się dziecka osobom zamieszkałym na terenie Gminy Miejskiej Człuchów 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz 

Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Grażyna Misztal 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Uchwała nr XIII/67/2025 

 g) w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Miejskiej 

Człuchów 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

Głosowano w sprawie: 
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za przyjęciem uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy 

Miejskiej Człuchów 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Uchwała nr XIII/68/2025 

 h) Apel w sprawie w sprawie ujęcia w planach rozwojowych infrastruktury rozwojowej i strategicznej 

dotyczącej skomunikowania portów morskich Wybrzeża Środowego z centrum kraju 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem Apelu w sprawie w sprawie ujęcia w planach rozwojowych infrastruktury rozwojowej 

i strategicznej dotyczącej skomunikowania portów morskich Wybrzeża Środowego z centrum kraju 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Uchwała nr XIII/69/2025 

 i) w sprawie zmiany uchwały nr I.5.2024 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 6 maja 2024 r. w sprawie 

ustalenia składu ilościowego stałych Komisji Rady Miejskiej w Człuchowie 
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Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I.5.2024 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 6 maja 

2024 r. w sprawie ustalenia składu ilościowego stałych Komisji Rady Miejskiej w Człuchowie 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Uchwała nr XIII/70/2025 

 j) w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Komisji Spraw Społecznych 

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Komisji Spraw Społecznych 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Dowksza , Janina Urszula Dudek , Michał Piotr Koziełko , Henryk Krusiński , Małgorzata Anna 

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz Przyszlak, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka Trzebiatowska , Jerzy Wołoszyn 

NIEOBECNI (2) 

Czesław Drozd , Andrzej Suchański 

Uchwała nr XIII/71/2025 

8. Wolne wnioski. 

W dyskusji wzięli udział: 
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- Henryk Krusiński 

- Michał Piotr Koziełko 

9. Zakończenie obrad XIII sesji. 

 

 

PROTOKÓŁ NR XIII.2025 

z XIII sesji Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 7 lutego 2025r. 

która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego 

w godzinach od 9.00 do 10.39 

Obecni na  sesji Rady Miejskiej w Człuchowie: 

Radni Rady Miejskiej – według listy obecności – załącznik  do niniejszego protokołu. 

Spoza Rady w sesji udział wzięli – według listy obecności - załącznik  do niniejszego protokołu. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1 pkt. 1b Ustawy o samorządzie gminnym, obrady sesji były transmitowane 

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad jest udostępnione w 

Systemie Rada pod adresem https://tv-polska.eu/film/462138-XIII-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-

kadencji-2024-2029 

Raport z przeprowadzonych głosowań jawnych, imiennych podczas XIII sesji Rady Miejskiej stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył Mariusz Przyszlak  - Przewodniczący Rady Miejskiej 

Ad pkt 1 

Sprawy regulaminowe 

1.a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dzień dobry szanowni Państwo otwieram XIII sesję Rady Miejskiej w 

Człuchowie. Witam Pana burmistrza wraz z pracownikami, witam wszystkie Panie dyrektor i Panów 

dyrektorów, witam was drogie koleżanki i koledzy radni oraz witam mieszkańców. Informuję, iż z powodów 

technicznych dzisiejsza sesja nie jest transmitowana na żywo. Jest nagrywana, zostanie udostępniona, co 

według wszystkich znaków na niebie i ziemi i prawnych wskazuje, że zachowujemy zasadę jawności, bo to 

nagranie zostanie udostępnione. Według listy obecności mamy 13 radnych, co nam daje możliwość 

https://tv-polska.eu/film/462138-XIII-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-20
https://tv-polska.eu/film/462138-XIII-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-20
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podejmowania decyzji .Mamy kworum, ale przejdźmy jeszcze do głosowania online, 13 obecnych, 2 

nieobecnych usprawiedliwionych.  

1.b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdźmy do punktu 1b, przyjęcie ewentualnych zmian w porządku. 

Pozwólcie Państwo, że rozpocznę. W związku ze złożoną rezygnacją z członkostwa Komisji Spraw 

Społecznych radnego Jerzego Wołoszyna zachodzi konieczność podjęcia stosownej uchwały. W związku z 

tym wnioskuję o wprowadzenie do porządku obrad trzynastej sesji Rady Miejskiej następujących projektów 

uchwał. Nad każdym indywidualnie będziemy głosować. W punkcie siódmym projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały numer 5 2024 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 6 maja 2024 roku w sprawie ustalenia 

składu ilościowego stałych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie. Proszę o zagłosowanie nad 

wprowadzeniem tej uchwały. 13 głosów za, nikt się nie wstrzymał, nikt nie był przeciw. Przejdźmy w takim 

bądź razie do punktu 7J. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Komisji Spraw Społecznych. 

Jedno oczywiście wynika z drugiego, więc przejdźmy do głosowania. 13 głosów za, nikt się nie wstrzymał, 

nikt nie był przeciw. W punkcie 7H w związku z pismem pięciu radnych, które wpłynęło na poprzednim 

posiedzeniu komisji, apel w sprawie ujęcia w planach rozwojowych infrastruktury rozwojowej i 

strategicznej dotyczącej skomunikowania portów morskich wybrzeża środkowego z centrum kraju. 

Przejdźmy proszę do głosowania, zgodnie z wynikiem głosowań trzy zawnioskowane punkty zostały 

wprowadzone do porządku obrad dzisiejszej sesji. . Czy ktoś z Pań i Panów radnych lub Pan burmistrz 

lub ktoś jeszcze chciałby wprowadzić zmiany w porządku obrad. Proszę Pani radna Aurelia Tajzari. 

A.Taizari : składam wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Miejskiej Człuchów. dotyczącej ustalenia części 

wydatków z budżetu gminy miejskiej Człuchów na 2025 rok, czyli projektu regulaminu budżetu 

obywatelskiego. W związku z tym, że przedyskutowaliśmy tę sprawę i przedstawiony projekt, Komisja 

Spraw Społecznych podjęła jednogłośnie decyzję, że procedura zostanie przeprowadzona zgodnie z 

zapisami uchwały, podjętej podczas 62. sesji Rady Miejskiej w dniu 30 czerwca 2022 roku. Komisja ustaliła, 

że proponowany projekt uchwały będzie materiałem roboczym do uchwały obowiązującej od 2026 roku, 

uwzględniającego być może także głosowanie zdalne. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Kto z Pań i Panów radnych jest za zdjęciem tej uchwały? Proszę 

głosujemy. Szanowni Państwo czy ktoś jeszcze z Pań lub Panów radnych. Jeżeli nie to przejdźmy do 

zatwierdzenia porządku obrad po tych wszystkich zmianach. 13 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Porządek obrad został przegłosowany. 

 

Wniosek Przewodniczącego o wprowadzenia zmian do porządku obrad stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu 

Przyjęty porządek obrad:  
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Sprawy regulaminowe: 

 a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

 b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

 c) przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Miejskiej 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

w tym wykonania wniosków i interpelacji. 

3. Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym 

4. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie z działalności instytucji kultury za 2024 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2024r. 

7. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i ich uchwalenie: 

 a) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok; 

 b) w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie na 2025 rok; 

 c) w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 02.01.2025 r.; 

 d) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miejskiej Człuchów na rok 2025 

e) w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Miejskiej Człuchów 

dotyczących ustalenia części wydatków z budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na rok 2025. (punkt zdjęto z 

porządku obrad) 

 f) w sprawie ustanowienia jednorazowego świadczenia finansowego z tytułu urodzenia się dziecka 

osobom zamieszkałym na terenie Gminy Miejskiej Człuchów 

 g) w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Miejskiej 

Człuchów 

 h) Apel w sprawie w sprawie ujęcia w planach rozwojowych infrastruktury rozwojowej i strategicznej 

dotyczącej skomunikowania portów morskich Wybrzeża Środowego z centrum kraju 

 i) w sprawie zmiany uchwały nr I.5.2024 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 6 maja 2024 r. w sprawie 

ustalenia składu ilościowego stałych Komisji Rady Miejskiej w Człuchowie 

 j) w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Komisji Spraw Społecznych 

8. Wolne wnioski. 

9. Zakończenie obrad XIII sesji. 

 

1.c) przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący M. Przyszlak  : Przejdźmy do punktu 1c przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Miejskiej. 

Czy ktoś z Pań lub Panów radnych ma jakieś uwagi i wnioski do tego protokołu. Jeżeli nie to przejdźmy do 

przegłosowania tego projektu. 13 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Przegłosowaliśmy protokół 

jednomyślnie. 
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Ad pkt 2 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

w tym wykonania wniosków i interpelacji 

Przewodniczący M. Przyszlak  Punkt drugi, sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał rady, w tym wykonania wniosków i interpelacji. 

Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz R. Szybajło: Sprawozdanie Burmistrza Miasta z pracy i realizacji uchwały Rady Miejskiej w 

okresie od 12 grudnia 2024 roku do 31 stycznia 2025 roku. Uchwały Rady Miejskiej od 56 numer do 62 

przekazano do wykonania na poszczególne stanowiska pracy, jednostkom organizacyjnym, do organu 

nadzoru, Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Pomorskiego. W okresie sprawozdawczym burmistrz miasta wydał 34 zarządzenia oraz jedno ogłoszenie. 

Te zarządzenia i ogłoszenie zostały przekazane radnym, więc pominę, żeby nie przedłużać dzisiejszej sesji. 

Natomiast w zakresie gospodarki nieruchomościami i rolnictwa wydano jedną decyzję w sprawie naliczenia 

opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości wskutek jej podziału położonej w Człuchowie 

przy ulicy Bratkowej na kwotę ponad 3915 zł. Rozstrzygnięto przetarg na sprzedaż działki przeznaczonej 

pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną położonej w Człuchowie przy ulicy Zbożowej Cena 

wywoławcza działki 110 tysięcy netto wylicytowano na 155 100 zł netto, co daje kwotę brutto ponad 190 

tysięcy. Ogłoszono przetarg na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w Człuchowie przy ulicy 

Dąbrowskiego nr 3, łamane na 6, na dzień 26 lutego bieżącego roku. W zakresie inwestycji i infrastruktury. 

W ramach przetargów ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na modernizację 

kompleksu sportowego Moje boisko Orlik 2012 w Człuchowie przy ulicy Szkolnej. W ramach zadania 

inwestycyjnego planuje się wymianę nawierzchni trawiastej na boisku z trawy sztucznej, naprawę 

uszkodzonych miejsc w nawierzchni boiska, wymianę siedzisk i desek na trybunach przy boisku. o 

nawierzchni trawiastej, naprawę siatki w ogrodzeniu i piłko chwytów za bramkami, wymianę tablic do 

koszykówki, wymianę drzwi wejściowych do budynku zaplecza, wymianę desek na podjeździe dla 

niepełnosprawnych przy tym budynku, wykonanie i montaż tablicy informacyjnej i tak dalej. Termin 

składania ofert do 11 lutego bieżącego roku. Trwa analiza ofert złożonych w postępowaniu o udzielenie 

zamówienia publicznego na budowę kolumbarium na cmentarzu komunalnym w Człuchowie. Trwa 

przygotowanie dokumentacji przetargowej na budowę centrum opiekuńczo-mieszkalnego przy ulicy 

Malinowej w Człuchowie oraz budowę odcinka drogi dojazdowej do budynku mieszkalnego 

wielorodzinnego Społeczne Inicjatywy Mieszkaniowe przy ulicy Lawendowej w Człuchowie. Podpisano 

umowy na opracowanie dokumentacji projektowej dla poprawy stanu siedlisk ekosystemów lądowych oraz 

zapewnienie i dotrzymanie dobrego stanu przyrody w obszarze ochrony krajobrazu Jezior Człuchowskich 

jako element zwiększenia ochrony różnorodności biologicznej na terenie miasta Człuchów i gminy 

Człuchów. Podpisano umowę na opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania pod nazwą 

zagospodarowanie naturalnego zbiornika do retencjonowania wód opadowych pomiędzy ulicą Bratkową i 

ulicą Fiołkową w Człuchowie. Trwają roboty budowlane przy następujących inwestycjach. Przebudowa ulicy 

Królewskiej w Człuchowie, w ramach zadania planuje się m.in. wymianę nawierzchni głównej na kostkę 
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granitową, natomiast po bokach chodniki z cegły klinkierowej koloru czerwonego, zmianę położenia latarni 

oświetleniowych wraz ze zmianą wyglądu lamp, wprowadzenie szpalerów drzew, klon kulisty wzdłuż ulicy 

Królewskiej wprowadzenie zieleńca na płycie Starego Rynku, podkreślającego układ urbanistyczny z 

układem roślin i dużą lipą, wykonanie granitowych gazonów na kwiaty i rośliny oraz małe drzewka na ulicy 

Królewskiej, wykonanie zieleńca przy zachodnim szczycie bloku pierzei północnej Starego Rynku, zmianę 

położenia tablicy informacyjnej, mała infrastruktura, tam z ławkami i tak dalej, to Państwo będą 

obserwować, ponieważ wykonawca co prawda ma czas do końca lipca, ale deklaruje, że jeżeli nie nastąpią 

jakieś nadzwyczajne sytuacje, to z rozpoczęciem wakacji powinna być ulica Królewska wykonana. Budowa 

hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 1 Przyjaciół Ziemi w Człuchowie. W ramach inwestycji powstanie 

nowa pełnowymiarowa hala sportowa z nawierzchnią bezpieczną, sportową. Obiekt będzie wyposażony w 

łącznik do szkoły, sanitariaty, szatnie, magazyny, scenę mobilną, wykładzinę ochronną, a także sprzęt 

sportowy. W hali będzie również mobilna strzelnica laserowa, a cały obiekt będzie wyposażony w instalację 

wodno-kanalizacyjną, CO, pompę ciepła, magazyny energii oraz instalację fotowoltaiczną. Na chwilę 

obecną prace budowlane trwają zgodnie z harmonogramem rzeczowo-finansowym. Zakończono 

inwestycje, przebudowę i wyposażenie sali widowiskowo-kinowej Kina Uciecha w Człuchowie. Większość z 

Państwa była na otwarciu. Pan dyrektor jest zadowolony z wstępnych wyników finansowych przy 

wyświetlaniu filmów. Jedynie nam pozostaje, aby repertuar był atrakcyjny, a mieszkańcy Człuchowa i okolic, 

żeby korzystali z naszej oferty. Myślę, że finansowo uda się spiąć z tym nowoczesnym kinem, jakie powstało 

w Człuchowie. Gmina Miejska Człuchów złożyła wniosek o dofinansowanie w ramach modułu pierwszego 

na utworzenie i wyposażenie klubu senior, w związku z tym, że zaraz będzie informacja na temat 

interpelacji, to tutaj nie będę powielał, bo tu mam informacje przybliżone, jakie będą przedstawione 

Państwu odpowiedź na temat interpelacji. W zakresie ochrony środowiska i planowania przestrzennego 

oczekujemy na rozstrzygnięcie konkursu ogłoszonego w ubiegłym roku przez Zarząd Województwa 

Pomorskiego, instytucję zarządzającą programem regionalnym Fundusze Europejskie dla Pomorza, do 

którego przystąpiła Gmina Miejska Człuchów działająca w porozumieniu z Gminą Człuchów. Złożony 

wniosek pod nazwą budowa punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz punktu napraw 

wraz z urządzeniami budowlanymi, w tym panelami fotowoltaicznymi na terenie zamkniętego składowiska 

odpadów komunalnych w Kiełpinie. Tutaj nie ukrywam, że powinny być wyniki w lutym, jeżeli będą 

pozytywne. Więcej jeszcze informacji Państwu przekażemy, co i jak. Na razie przeszliśmy dwa etapy w 

ramach konkursu i teraz będzie rozstrzygnięcie ostateczne, czy dostajemy dofinansowanie do tego zadania, 

czy nie. Zebrano opinie i uzgodnienia do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu fosy zamkowej przy ulicy Dworcowej, projekt Uchwały przygotowane jest do konsultacji 

społecznych. Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego przy ulicy 

Batorego i ulicy Kwiatowej został przekazany do opiniowania i uzgodnień. Zebrano 26 wniosków od 

mieszkańców oraz 17 wniosków od organów do podjętej uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

planu ogólnego Gminy Miejskiej Człuchów. Obecnie trwają prace nad przygotowaniem projektu uchwały. 

Planu Ogólnego. No i tutaj bardzo dobra informacja. Efektem funkcjonowania Gminnego Punktu 

Konsultacyjno-Informacyjnego programu Czyste Powietrze i wymiany kopciuchów jest mniejsza ilość 
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dostarczonego do Zakładu Zagospodarowania Odpadów Popiołu. I drodzy Państwo, w 2023 roku 

dostarczono do ZZO ponad 201 ton popiołu, a w analogicznym okresie 2024 roku dostarczono 150 ton, co 

stanowi różnicę ponad 51 ton mniej popiołu dostarczonego do Zakładu Zagospodarowania Odpadów przez 

mieszkańców Człuchowa. Ilość wytworzonego popiołu zmniejszyła się w podanym okresie o 25%. W 

zakresie finansowo-podatkowym wydano 8400 decyzji w sprawie wymiaru podatku i w tej chwili są 

roznoszone te decyzje do naszych mieszkańców. Przyjęto około 200 deklaracji w sprawie podatku od 

nieruchomości. Jeśli chodzi o delegacje, to głównie kierunek Gdańsk. Tutaj nie ukrywam, że prowadzimy 

rozmowy i z marszałkiem, wicemarszałkiem Województwa Pomorskiego i byliśmy wczoraj w strefie 

ekonomicznej w Słupsku. Tematy takie jak ZEC w Człuchowie, modernizacja, kanalizacja Traugutta, jak 

najkorzystniejsze dofinansowanie czy pożyczki, żebyśmy otrzymali. Te tematy nas nurtują, uzbrojenie 

terenów powstałych wokół obwodnicy przyszłej, w Człuchowie, więc mamy to wszystko na tapecie i nie 

ukrywam, że czuję taką potrzebę, żeby zorganizować spotkanie z radnymi i przedstawić szczegóły tych 

rozmów i naszych zamierzeń. Bardzo dużo nam tutaj nas wspiera poseł Lamczyk Stanisław i mamy różnego 

rodzaju pomysły, które może uda się wdrożyć Jeśli chodzi o zakład energetyki cieplnej, mamy świadomość, 

że od tych źródeł kopalnych musimy odchodzić i szukamy rozwiązań, które by przyczyniły się, jeżeli nie do 

obniżenia, to zatrzymania cen energii cieplnej, a te działania, które chcemy wykonać, będą na następne 

długie lata w Człuchowie funkcjonować. Tyle w telegraficznym skrócie, jeśli chodzi o moje tutaj 

sprawozdanie. Natomiast poproszę zastępcę, aby przedstawił odpowiedź na interpelację związaną z 

Seniorem Plus. 

T. Kowalczyk, zastępca Burmistrza : W odpowiedzi na interpelację dotyczącą otwartego konkursu ofert w 

ramach programu wieloletniego Senior Plus edycja 2025 informuję, że decyzja o ubieganiu się o środki na 

utworzenie klubu seniora zapadła jesienią 2024 roku. Prace nad przygotowaniem wniosku, ustaleniem 

miejsca, przygotowanie projektu i kosztorysu i tym podobne rozpoczęły się już na początku roku. 

natychmiast po ogłoszeniu konkursu przez ministerstwo. Gmina Miejska Człuchów ubiega się o środki w 

ramach modułu pierwszego, czyli jednorazowe wsparcie na utworzenie, wyposażenie klubu Senior Plus. W 

ramach dofinansowania planowany jest remont i wyposażenie pomieszczeń w budynku Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, w wyniku czego zapewniony zostanie nie tylko minimalny standard ośrodka, 

ale także znacznie ponad określone w programie minimum. Łączna powierzchnia wykorzystana na cele 

klubu wynosić będzie 254 metry kwadratowe, co pozwoli na zapewnienie pomieszczenia 

ogólnodostępnego, pomieszczenia kuchennego, łazienki wyposażonej w minimum dwie toalety, w tym 

toalety dla osób z niepełnosprawnościami, szatni, pomieszczenia do zajęć rehabilitacyjno-ruchowych, 

pomieszczenia klubowego i komunikacji. Wszystkie pomieszczenia wchodzące w skład klubu seniora będą 

wyposażone w stoły, krzesła, kanapy, fotele, meble, sprzęty, urządzenia, sprzęt RTV, komputer, naczynia i 

tym podobne niezbędne do jego prowadzenia. Klub seniora będzie mieścił się na drugim piętrze w budynku 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, które posiada odrębną klatkę schodową oraz windę dla osób z 

niepełnosprawnościami. Projekt skierowany jest do 15 osób w wieku 60 plus, osób nieaktywnych 

zawodowo, mieszkańców Człuchowa. W przypadku przyznania dofinansowania gmina do końca roku 

bieżącego, czyli 2025 musi wykonać planowane zadanie, co warunkuje możliwość ubiegania się o środki z 
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modułu drugiego, które przeznaczone będą na zapewnienie funkcjonowania istniejących ośrodków 

wsparcia. To jest 200 złotych na osobie w klubie senior plus i nie więcej niż 50 procent całkowitego kosztu 

realizacji zadania. Ponadto informuję, że od wielu lat prowadzimy działania wspierające seniorów naszego 

miasta i tak już w 2015 roku w celu zapewnienia osobom starszym wpływu na sprawy dotyczące lokalnej 

społeczności, w tym dotyczące osób starszych, powołano Miejską Radę Seniorów w Człuchowie. Od ponad 

kilkunastu lat współpracujemy z klubami seniora funkcjonującymi na terenie Człuchowa. Stałe spotkania, 

wspólna organizacja spotkań, festynów, imprez i koncertów z okazji Dnia Seniora. Działań edukacyjnych w 

zakresie poprawy zdrowia i tym podobne. Obecnie na terenie miasta działa 16 klubów seniora. Klub Seniora 

Róża z siedzibą w Miejskim Domu Kultury, klub Seniora Jedynka z siedzibą w Szkole Podstawowej nr 1. Klub 

Policja z siedzibą w Komendzie Powiatowej Policji. Klub Emeryta Medyk z siedzibą w szpitalu. Klub Seniora 

Złota Jesień z siedzibą w Domu Kultury. Stowarzyszenie Emerytowanych Nauczycieli ZST z siedzibą w 

Zespole Szkół Technicznych. Klub Za Mostkiem z siedzibą w Świetlicy Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Klub ZNP z siedzibą w Miejskim Domu Kultury. Aktualnie działalność zawieszona. Klub seniora 

1000 latka z siedzibą w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej, Klub Seniora Transportowiec z siedzibą w 

świetlicy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Klub Seniora Witosa z siedzibą w spółdzielni 

mieszkaniowej. Klub seniora Samorządowiec z siedzibą w budynku Urzędu Miejskiego, klub seniora 

Strażacy z siedzibą w Komendzie Straży Pożarnej, klub seniora Lawenda z siedzibą w Spółdzielni 

Mieszkaniowej, klub Sympatyczni z siedzibą w Bibliotece Publicznej i klub seniora Jacka i Agatki z siedzibą 

w Przedszkolu Miejskim. Ze względu na potrzebę zapewnienia seniorom naszego miasta możliwości 

poszerzenia wiedzy i aktywności seniorów, w 2018 roku utworzono Uniwersytet Trzeciego Wieku. Od 

początku istnienia z działań uniwersytetu skorzystało 137 słuchaczy. Słuchacze korzystają z wykładów, 

laboratoriów, wyjazdów studyjnych, warsztatów, wycieczek. Uniwersytet współpracuje również z 

Uniwersytetem Pomorskim w Słupsku. Pragnę podkreślić, że niezwykle istotne jest dla nas zapewnienie 

schorowanym seniorom i osobom z niepełnosprawnościami wsparcia w codziennym funkcjonowaniu. 

Dlatego też od lat nasze miasto pozyskuje środki z budżetu państwa i realizuje następujące zadania. Od 

2018 roku program 75 plus zapewniający usługi opiekuńcze dla osób w wieku 75 plus. Od 2019 roku opieka 

wytchnieniowa polega na czasowym zapewnieniu rodziny i opiekunów rodzinnych w sprawowaniu opieki 

nad bliskimi. niesamodzielnym z powodu choroby lub niepełnosprawności. Od 2021 roku asystent osobisty 

osoby z niepełnosprawnościami. Prowadzenie usługi asystenta osobistego jako formy ogólnodostępnego 

wsparcia dla osób niepełnosprawnych. W 2022 roku korpus wsparcia seniorów opaski bezpieczeństwa dla 

30 osób. W 2024 roku korpus wsparcia seniorów pomoc sąsiedzka dla seniorów. W okresie od 2021 do 

2024 realizacja projektów ze środków unijnych, utworzenie centrum rodzin. Jednym z zadań realizowanych 

w ramach tego projektu było utworzenie klubu seniora dla 15 osób. Kolejnym zadaniem realizowanym z 

myślą o osobach starszych i niepełnosprawnych jest Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne, które będzie 

oferować wsparcie w postaci opieki całodobowej bądź dziennej. Rodzaj świadczonych usług w sposób 

szczególny odpowiadać ma potrzebom mieszkańców wynikającym z różnego rodzaju niepełnosprawności, 

zapewnić warunki do niezależnego życia, w tym w szczególności do utrzymania relacji społecznych, 

zarządzania czasem, planowania aktywności itp. Centrum ma tworzyć otoczenie cechami nawiązującymi 
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do środowiska i miru domowego, w którym kluczowymi wartościami będą podmiotowość i prawo do 

niezależnego życia. Zadanie to także będzie realizowane dzięki środkom pozyskanym z budżetu państwa. 

Mówiąc o działaniach na rzecz seniorów naszego miasta, nie można zapomnieć o staraniach człuchowskich 

organizacji pozarządowych, m.in. Stowarzyszenie Rodzina Kolpinga w Człuchowie, Koło Człuchowskiego 

Towarzystwa Pomocy im. św. brata Alberta, Stowarzyszeniu Przyjaciół Hospicjum w Człuchowie. i tym 

podobne. Stowarzyszenia te skutecznie pozyskiwały środki w ramach konkursów rządowych, a także 1,5% 

podatku czy zbiórek, dzięki czemu realizowały projekty i działania, w których uwzględniały osoby starsze i 

niepełnosprawne. Przypomnę, że w okresie od 2010 roku były to takie przedsięwzięcia jak pomoc 

finansowa na pokrycie wydatków związanych z leczeniem chorób nowotworowych, realizowana przez 

Stowarzyszenie Przyjaciół Hospicjum. Projekt Chodzę do apteki, bo korzystam z pomocy na leki. Pomoc w 

wykupieniu leków realizowany przez koło Człuchowskie Towarzystwa Pomocy im. św. brata Alberta. Projekt 

skierowany do seniorów, utworzenie klubu seniora, warsztaty Zdrowy senior, warsztaty Zdrowe odżywianie 

i tym podobne. Realizowane przez Stowarzyszenie Rodzina Kolpinga w Człuchowie. Pragnę podkreślić, że 

mówię jedynie o działaniach, o których wiemy, a zapewne jeszcze wiele podobnych inicjatyw było 

realizowanych w naszym mieście. Pragnę dodać, że od lat obserwujemy zmiany demograficzne, jakie 

zachodzą w naszym kraju, a szczególnie w naszym mieście. Niestety jako społeczeństwo starzejemy się, 

podobnie jak i cała Europa. Stąd od lat staramy się wdrażać działania, które będą poprawiać sytuację osób 

starszych w naszym mieście. Obiektywnie oceniając możemy stwierdzić, że w tym zakresie nasze miasto 

zrobiło naprawdę wiele, ale chcemy zrobić jeszcze więcej. Wniosek dotyczący otwartego konkursu ofert w 

ramach programu wieloletniego Senior Plus edycja 2025 został złożony w dniu 23 stycznia 2025 roku. 

Planowany termin rozstrzygnięcia konkursu przypada na koniec marca 2025. Jeżeli chodzi o przygotowanie 

techniczne do realizacji tego projektu w przypadku otrzymania dofinansowania to jesteśmy przygotowani 

w 100 procentach, ponieważ posiadamy dokumentację projektową, aktualne pozwolenie na budowę i ten 

projekt będzie realizowany tak jak wcześniej czytałem na drugim piętrze w budynku Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, gdzie już jest, że tak powiem wydzielona świetlica i w ramach tego projektu powstaną 

pomieszczenia jak pomieszczenie klubowe to jest to pomieszczenie 2.10 po lewej stronie. Następnie 

pomieszczenie ogólne to jest pomieszczenie 2.11. Później mamy świetlicę, pomieszczenie 2.12. Pokój zajęć 

rehabilitacyjno-ruchowych to jest pomieszczenie 2.13 to jest po prawej stronie to duże pomieszczenie. 

Powstanie również łazienka WC dla podopiecznych w tym WC dla osób niepełnosprawnych i tak jak 

wcześniej czytałem obiekt jest wyposażony w windę od stanu zero na drugie piętro tego obiektu i 

bezkolizyjnie każda osoba z niepełnosprawnościami może się dostać na drugie piętro tego obiektu. I to tyle 

w telegraficznym skrócie widzicie Państwo, że tych tematów jest bardzo dużo, jakby były jakieś zapytania, 

pytania, służymy odpowiedziom, a jak będzie potrzeba jeszcze, żebyśmy się spotkali i omówili te wszystkie 

działania bardziej, szerzej, to też jesteśmy otwarci. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Czy ktoś z Pań lub Panów radnych ma pytania co do sprawozdania z 

działalności burmistrza? Jeśli nie to przejdźmy do kolejne punktu. 
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Sprawozdanie Burmistrza z prac i realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od 12 grudnia 2024 do 

31 stycznia 2025 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad pkt 3 

Sprawozdanie  z pracy Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : Sprawozdanie z pracy przewodniczącego Rady Miejskiej w Człuchowie w 

okresie międzysesyjnym. Pisma które wpłynęły do biura rady 17 grudnia 2024 rok to jest pismo 

mieszkańców ulic Lawendowej i Kamiennej w sprawie remonty drogi. W związku z tym pismem zostali ci 

mieszkańcy zaproszeni na poprzednią komisję budżetu infrastruktury miejskiej i ten temat został omówiony 

razem z Panem wice-burmistrzem i radnymi. No i jest kontynuowana dyskusja. 8 stycznia oraz 3 lutego 2025 

złożone zostało pismo wniosek w sprawie swobodnego dojazdu do nieruchomości przy ulicy Królewskiej 7 

i Królewskiej 28. 9 stycznia 2025 roku petycja do kolegialnych organów władzy publicznej w jednostkach 

samorządu terytorialnego od Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli przekazana do rozpatrzenia przez 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 22 stycznia 2025 roku pismo w sprawie możliwości dofinansowania 

przez budżet miasta budowy drogi gminnej pomiędzy Rychnowami i Ględowem. Wniosek złożyła Gmina 

Wiejska Człuchów. 24 stycznia 2025 roku zgłoszenie inicjatywy uchwałodawczej klubu radnych Każdy jest 

ważny w sprawie uchwały i regulaminu budżetu obywatelskiego oraz uchwały i regulaminu miejskiego 

becikowego. 29 stycznia informacja prokuratora rejonowego w Człuchowie dotycząca stanu przestępczości 

i zwalczania w 2024 roku, apel piątki radnych w sprawie budowy Via Pomerania, interpelacja klubu radnych, 

Każdy jest ważny, dobór mistrza przez przewodniczącego w sprawie Senior Plus, o którym przed chwileczką 

usłyszeliśmy. i wniosek radnego Jerzego Wołoszyna o rezygnację jako członek Komisji Spraw Społecznych. 

Regularne spotkania z mieszkańcami podczas dyżurów przewodniczącego w piątki w godzinach od 9 do 11. 

Z tego miejsca chciałbym podziękować wszystkim mieszkańcom za zaufanie. Ponad 100 mieszkańców 

Człuchowa odwiedziło mnie od maja do dzisiaj w te piątkowe spotkania, więc jeszcze raz dziękuję i 

oczywiście pozostaję do dalszej dyspozycji. Koordynacja pracy Rady Miejskiej oraz reprezentowanie Rady 

Miejskiej na zewnątrz podczas różnego rodzaju wydarzeń, w tym gwiazdka, wigilijne spotkanie z Moto Klub 

Poltarex, spotkanie założycielskie Stowarzyszenia Człuchów Wschód, otwarcie Kino Uciecha, śniadania z 

Sabatem, Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy i odwiedziny i przekazanie maskotek w imieniu radnych, a 

także Burmistrza WOŚP-owych w przedszkolu Jacka i Agatki w Człuchowie. Jeżeli ktoś z Pań lub Panów 

radnych ma pytania. Jeżeli nie, to przypominam, że u Pani Iwony w biurze rady są te dokumenty. Część jest 

do przewodniczącego, część jest do rady. One są do dyspozycji Państwa. Możecie Państwo, tak jak 

ustalaliśmy na samym początku w maju, macie do nich pełny wgląd. Jeżeli macie ochotę, to po prostu przez 

Panią Iwonę macie dostęp do tych dokumentów. Dobrze. Jeżeli nie ma pytań, to przejdźmy do punktu 4. 

Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Ad pkt 4 

Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej 

R. Lewicki, Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji: w dniu 24 stycznia 2025 roku odbyło się 

posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji i tam jednoznacznie w głosach Komisja  jednogłośnie 

postanowiła odrzucić tą petycję. Dziękuję. 

 

M. Kucharska-Zemke, Przewodnicząca Komisji Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej : Komisja 

Planowania Budżetu Infrastruktury Miejskiej prowadziła obrady w dniu 4 lutego. Przedmiotem obrad 

komisji był następujący zakres ustaleń zapoznania się z opinią mieszkańców ulic m.in. Lawendowej i 

Kamiennej odnośnie propozycji związanych z planowaniem, z planowanym remontem drogi Lawendowej. 

Mieszkańcy wystąpili z wnioskiem o transformację środków jakie są zaplanowane w budżecie gminy 

miejskiej na rok 2025 z celu, jakim pierwotnie było utwardzenie drogi płytami betonowymi na sporządzenie 

projektu budowlanego na drogę o nawierzchni twardej. Ponadto podjęcie tej inicjatywy wiąże się z 

odłożeniem w czasie tej inwestycji, co jak wskazują sami mieszkańcy jest dla nich zrozumiałe i 

akceptowalne. Poruszyli również potrzebę urządzenia miejsca rekreacji ze względu na przerastającą ilość 

mieszkańców na tym obszarze. Drugim punktem prac komisji było omówienie i zapoznanie się z 

zaawansowaniem techniczno-finansowym inwestycji budowy hali sportowej dla Szkoły Podstawowej nr 1, 

co zostało w sposób jasny i transparentny przedstawiony przez wiceburmistrza Pana Tomasza Kowalczyka. 

Potwierdzono, że nie ma ryzyka niedotrzymania terminu zakończenia inwestycji, a nadzór inwestorski ze 

strony miasta jest na bieżąco informowany o postępach prac budowlanych. Trzecim punktem obrad komisji 

było zainicjowanie przez Komisję Planowania Budżetu Infrastruktury Miejskiej utworzenia pilotażowego 

programu remontu i przebudowy dróg przynależących do gminy miejskiej w Człuchowie. Program ten w 

swym założeniu ma być zaplanowaną, spisaną i wdrożoną mapą inwestycji wieloletnich, wraz z określeniem 

terminu ich realizacji, a także przewidywanych kosztów. Komisja zaproponowała, by w ramach tego 

programu najpierw dokonać przeglądu dróg miejskich, co da podstawę do wdrożenia systemu klasyfikacji 

dróg według ich stanu technicznego. Następnie należy dokonać charakterystyki wskaźników w oparciu, o 

które dokona się kalibracji priorytetów w zakresie remontu dróg. Mając na uwadze zaplanowane na rok 

2025 wydatki miasta Człuchów, Komisja ustaliła, że powołany zostanie zespół roboczy do realizacji tego 

zadania bez konieczności zatrudniania osób z zewnątrz i angażowania środków finansowych. W trakcie 

obrad pozytywnie zaopiniowano plan pracy komisji na rok 2025, który jest dostępny również w systemie e 

Sesja. W zakresie uchwał komisja wydała opinię odnośnie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji Gminy Miejskiej Człuchów na podstawie przeprowadzonej diagnozy dla miasta Człuchów w 

tym temacie. Stwierdzono, że obszarem tym powinny być objęte następujące jednostki urbanistyczne, 

strefa przydworcowa, jednostka urbanistyczna za torami oraz strefa jezior człuchowskich. Mając na uwadze, 

że jednostki te spełniają kryteria kwalifikujące je do objęcia programem rewitalizacji, Komisja wydała 

pozytywną opinię w przedmiocie tej uchwały. W wolnych wnioskach poruszono temat reorganizacji ruchu 
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na ulicy Królewskiej zgodnie z wnioskiem, jaki wpłynął do przewodniczącego Rady Miasta. oraz 

zainicjowano wystąpienie z apelem przez Radę Miasta Człuchów do Prezesa Rady Ministrów, Ministra 

Obrony Narodowej oraz Infrastruktury o ujęcie w planach rozwojowych infrastruktury drogowej i 

strategicznej dotyczącej skomunikowania portów morskich z centrum kraju poprzez budowę trasy o 

kategorii S o nazwie Via Pomerania. Dziękuję bardzo. 

A.Taizari, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych : Podczas pierwszego posiedzenia Komisji Spraw 

Społecznych w dniu 31 stycznia 2025 roku zaopiniowano pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w 

sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i 

przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Miejskiej Człuchów na rok 2025. Również pozytywnie komisja 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustanowienia jednorazowego świadczenia finansowego z tytułu 

urodzenia się dziecka osobom zamieszkałym na terenie gminy miejskiej Człuchów, czyli Człuchowskie 

Becikowe. Na tym posiedzeniu również komisja pozytywnie przyjęła plan pracy na rok 2025. Natomiast 

trzeci projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy miejskiej 

Człuchów dotyczących ustalenia części wydatków z budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na rok 2025, czyli 

regulamin budżetu obywatelskiego nie uzyskał pozytywnej opinii Komisji. Natomiast, tak jak mówiłam już 

wcześniej, Komisja ustaliła, że proponowany projekt uchwały będzie materiałem roboczym dla uchwały 

obowiązującej od 2026 roku, uwzględniającego być może także głosowanie zdalne. I to były wszystkie, 

wszystkie opinie wydane przez naszą komisję. Dziękuję bardzo. 

K. Muszyńska, Przewodnicząca Komisji Kultury Edukacji i Sportu : W okresie międzysesyjnym Komisja 

Kultury, Edukacji i Sportu obradowała dwukrotnie 22 stycznia i 4 lutego 2025 roku. Dnia 22 stycznia 2025 

roku odbyło się spotkanie z organizacjami pozarządowymi w ramach Komisji Kultury, Edukacji i Sportu. W 

posiedzeniu komisji uczestniczyli przedstawiciele 34 organizacji pozarządowych. Celem spotkania było 

zapoznanie się nowej Rady Miejskiej w Człuchowie z działalnością organizacji, osiągnięciami i planami na 

2025 rok. Organizacje prezentowały się po kolei przedstawiając swoje cele, sukcesy i potrzeby. Jedną z nich 

obok wsparcia finansowego było wsparcie pozafinansowe. W tym celu przewodnicząca przygotowała dla 

organizacji do wypełnienia ankiety dotyczące ich potrzeb i oczekiwań w zakresie wsparcia 

pozafinansowego. Po przeanalizowaniu ankiet wynika, że największymi wyzwaniami z jakimi się mierzą 

organizacje to problemy z pisaniem wniosków o dofinansowanie, problemy z pozyskiwaniem 

wolontariuszy, czy problemy z promocją i dotarciem do odbiorców. Natomiast najbardziej oczekiwanym 

wsparciem pozafinansowym byłyby szkolenia i warsztaty tematyczne, wsparcie w pisaniu wniosków o 

dofinansowanie, pomoc w promocji i marketingu, doradztwo prawne i księgowe. Druga część spotkania 

miała na celu odciążenie budżetu miasta, mimo zwiększonego budżetu na zadania publiczne do 512 300 zł 

i zmotywowania organizacji do pozyskiwania środków finansowych również z zewnątrz. Prezentację z 

możliwości finansowania inicjatyw społecznych i obywatelskich w ramach funduszy dostępnych w 2025 

roku przygotowała Dorota Kozioł reprezentująca Lokalny Punkt Informacyjny Funduszy Europejskiej i 

Lokalnej Grupy Działania Ziemi Człuchowskiej. Druga prezentacja natomiast dotyczyła zewnętrznych źródeł 

finansowania, działalności statutowej organizacji pozarządowych oraz wsparcia merytorycznego i 

przygotowała ją pani Justyna Przysupska z Ośrodka Wsparcia Ekonomii Społecznej Debrzno. Komisję 
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zakończyliśmy kilkoma propozycjami zgłoszonymi do władz miasta i Rady Miejskiej w Człuchowie. Konkurs 

z bonusem finansowym za jak najwyższą kwotę pozyskanych środków finansowych z zewnątrz w wyroku 

2025. Przeprowadzenie konsultacji społecznych dla organizacji pozarządowych przez OWES. wprowadzenie 

systemu zasad dotyczących przyznawania ogólnej puli środków dla organizacji pozarządowych przy 

planowaniu budżetu miasta uzależnionego procentowo od planowanych wydatków, przeznaczenie co 

najmniej 1% wydatków miasta na realizację zadań publicznych dla organizacji pozarządowych. Dnia 4 lutego 

2025 roku odbyła się Komisja Kultury, Edukacji i Sportu, na której został zaproponowany i przegłosowany 

przez dziewięciu radnych plan pracy komisji na rok 2025. Plan pracy został przyjęty jednogłośnie i uzyskał 

pozytywną opinię komisji. Kolejnym punktem było przedstawienie informacji na temat działalności 

jednostek kultury i sportu w 2024 roku oraz przedstawienie kalendarza imprez na 2025 rok. I tutaj pokrótce 

omówię. Ośrodek Sportu i Rekreacji reprezentował Pan dyrektor Igor Bodziak, przedstawiając kondycję 

finansową jednostki, która uległa widocznej poprawie. Zaprezentowany został szereg inwestycji 

wykonanych w 2024 roku na plaży OSiR w postaci przebudowy, modernizacji i doposażenia domków. 

Camping w konkursie ogólnopolskim zajął pierwsze miejsce i otrzymał wyróżnienie od Polskiej Federacji 

Campingu i Karawaningu. OSiR był organizatorem i współorganizatorem wielu imprez na rzecz lokalnej 

społeczności. W kalendarzu na 2025 rok zapowiada się duża różnorodność imprez sportowych w wielu 

dyscyplinach. Jednakże na szczególną uwagę zasługuje Bieg Wyzwolenia Człuchowa upamiętniający 80. 

rocznicę drugiego powrotu Człuchowa do Polski. Muzeum Regionalne w Człuchowie reprezentowała Pani 

dyrektor Ilona Dziewiałtowska-Gintowt, która przedstawiła sytuację finansową i kadrową swojej jednostki. 

Szereg wystaw stałych i czasowych cieszyło się wielką popularnością wśród mieszkańców i turystów. 

Przeprowadzono również ferie zimowe dla dzieci, warsztaty świąteczne i konkursy. Na uwagę również 

zasługują koncert karnawałowy Przetańczyć całą noc, uwielbiana przez wszystkich noc muzeów, pokaz 

historyczny Wikingowie na zamku w Człuchowie, zamkowy piknik historyczny z pokazem walk rycerskich, 

artylerii średniowiecznej i warsztatów tańca dawnego. W czerwcu i sierpniu przeprowadzono badania 

archeologiczne, podczas których naukowcy odkryli wiele ciekawych znalezisk. Plan działań Muzeum 

Regionalnego w Człuchowie na rok 2025 wygląda równie ciekawie i imponująco jak w roku 2024. Miejską 

Bibliotekę Publiczną w Człuchowie reprezentowała Pani dyrektor Karolina Baranowska, szeroko 

przedstawiając całą strukturę biblioteki i dane kadrowe. Biblioteka jest organizatorem wielu wydarzeń 

kulturalnych dla dzieci, młodzieży i dorosłych, takich jak spotkania autorskie, wernisaże, warsztaty, rajdy, 

konkursy, happeningi czytelnicze, lekcje biblioteczne czy zajęcia dla przedszkolaków. przez co buduje i 

wzmacnia więzi partnerskie z innymi jednostkami. Bardzo chętnie biblioteka brała udział w akcjach 

społecznych propagujących czytelnictwo takie jak Noc Bibliotek, Narodowe Czytanie, Tydzień Bibliotek, Gra 

Miejska czy Piknik na Dzień Mamy i Dzień Dziecka. Biblioteka realizowała pro czytelnicze działania 

edukacyjno-animacyjne dla dzieci, młodzieży i dorosłych. Na słowa uznania zasługuje fakt, iż biblioteka 

bierze udział w licznych projektach i z wielkim sukcesem zdobywa granty. Plany na rok 2025 są równie 

ambitne i różnorodne z rozszerzeniem o kilka nowych działań. Miejski Dom Kultury w Człuchowie 

reprezentował Pan Dyrektor Adam Bondarenko, który pokrótce przedstawił nam sprawozdanie z 

działalności za rok 2024. W roku sprawozdawczym nastąpiła reorganizacja pracy w pracownikach, uległy 
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zmianie umowy podpisane z instruktorami i od listopada 2024 roku powstało nowe stanowisko zastępcy 

dyrektora. Omówiono pewne imprezy z kalendarza na 2025 rok, m.in. Dni Czuchowa. i brak funduszy na 

gwiazdę wieczoru, co wzbudziło wiele kontrowersji. Dokładne sprawozdanie z działalności Miejskiego 

Domu Kultury za rok 2024 i kalendarz imprez na 2025 rok został udostępniony w systemie e Sesja, a 

dokładne omówienie odbędzie się w ramach komisji wyjazdowej w nowo otwartym kinie w drugiej połowie 

lutego. Dziękuję. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Dziękuję bardzo. Czy są pytania? 

H. Krusiński : Proszę państwa odnośnie spotkania z tymi stowarzyszeniami. Ja myślę, że tutaj takie są głosy, 

sam zresztą przez wiele, wiele lat działałem w Stowarzyszeniu Abstynenckim Krokus. I tutaj, skoro chodzi o 

pisanie programów do Urzędu Miasta to nie stanowi większego problemu, bo te stowarzyszenia nie 

powstały dzisiaj. Być może dla tych nowo powstałych tam jakieś tam może niejasności, ale tutaj Panie w 

promocji są zawsze pod ręką uczynne i mogą wytłumaczyć i tak dalej i tak dalej. Więc tutaj ten program 

Witkacy, który my tutaj mamy w Urzędzie Miasta to naprawdę to jest bułka z masłem. Natomiast z tego co 

ja się dowiedziałem w rozmowach z innymi stowarzyszeniami, większy problem stanowi lokalna grupa 

Debrzno. Mało tego, pojawiło się takie stwierdzenie, że ktoś tam, jedno ze stowarzyszeń pisało i otrzymało 

tysiąc złotych i mówi gdyby wiedział jaka jest procedura tego wszystkiego to by wyłożył swoje prywatne i 

odpuścił sobie ten temat i w ogóle nie zawracał sobie głowy skoro chodzi o pozyskiwanie tych pieniążków 

z tamtego źródła. Także tutaj jeśli już kiedykolwiek można się pokusić to być może zorganizować, ale to 

wyłącznie, tylko i wyłącznie spotkanie szkoleniowe i zaprosić stowarzyszenia, czy ktoś przyjdzie, nie wiem. 

Ale tutaj mówię, Witkacy, nasz Człuchowski program, który tutaj składamy w Urzędzie Miasta nie stanowi 

naprawdę żadnego problemu. Dziękuję. 

K. Muszyńska, Przewodnicząca Komisji Kultury Edukacji i Sportu : Ja tutaj w odpowiedzi chciałabym zabrać 

głos. No nie do końca się tutaj zgodzę z głosem radnego. Jak najbardziej nie wątpię w to, że dział promocji 

w naszym urzędzie jest bardzo pomocny. Natomiast chodzi o zupełnie inną kwestię, pozyskania środków 

finansowych z zewnątrz, nie od miasta. I to było na celu, organizując to spotkanie. I uważam, że dla 

niejednej jednostki organizacji pozarządowej ten tysiąc złotych, o którym Pan mówi, jest być albo nie być. 

Powstanie jakaś impreza, powstanie jakieś coś dobrego na rzecz mieszkańców i społeczeństwa Człuchowa. 

Są jednostki, też reprezentowałam i pisałam takie wnioski do akumulatorów dokładnie i są stowarzyszenia, 

które nie mają w żaden sposób możliwości zdobycia pieniążków przez swoją działalność. I to jest jedyny 

sposób, gdzie mogą coś utworzyć. Przykładem jest Towarzystwo Polsko-Francuskie, gdzie pisałam właśnie 

wniosek kilka lat temu i dzięki temu mieliśmy pieniądze na nagrody. Oczywiście, nic nie jest za darmo. 

Dojechać trzeba, jasne, zgadzam się z tym. Myślę, że to nie jest największą, największym problemem i takie 

spotkania będą miały miejsce, zrobię to tylko na pewno w mniejszych grupach, bo czasowo to zajęło nam 

bardzo dużo czasu, 4,5 godziny trwała ta komisja, natomiast taka komisja musiała się odbyć, ponieważ jest 

nowa Rada. Nowa Rada nie zna do końca wszystkich działań organizacji pozarządowych, które zechciały się 

zaprezentować i po to, żeby móc podejmować trafne decyzje, musieliśmy się po prostu poznać. Następne 

spotkania będą w mniejszych grupach tych organizacji pozarządowych. Dziękuję bardzo. 
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Burmistrz R. Szybajło : W związku z tym, że były podsumowania działalności naszych jednostek i też 

spotkanie z organizacjami pozarządowymi, ja w imieniu mieszkańców własnym chciałem bardzo serdecznie 

podziękować i naszym jednostkom i stowarzyszeniom, ponieważ niejednokrotnie czynią o wiele więcej jak 

nakazuje czy statut, czy regulamin danej jednostki. I właściwie nie spotkałem się w ostatnim okresie czasu 

z taką sytuacją, żeby ktoś powiedział, a zabrakło pieniędzy i nie zrobimy to, co zaplanowaliśmy. 

Niejednokrotnie chcieliby mieć i stowarzyszenia i jednostki większe środki na działania, ale tak doskonale 

sobie radzą, że potrafią z tych środków, które mają do dyspozycji piękne imprezy zorganizować dla naszych 

mieszkańców i tutaj ukłon w stronę dyrektorów i całych załóg tych poszczególnych naszych jednostek. No i 

oczywiście dla prezesów i zarządów stowarzyszeń, bo tych imprez na terenie miasta Człuchowa jest bardzo 

dużo. Kto wątpi w to, to mogę przekazywać tej osobie wszystkie zaproszenia, które ja dostaję i żeby 

odwiedzała i uczestniczyła w tych wszystkich wydarzeniach na terenie miasta Człuchowa, to faktycznie jest 

to imponujące. Życzyć bym tylko chciał Państwu i sobie, żeby w tym roku było tyle tych wydarzeń i 

kulturalnych, i sportowych, i innych, jak było do tej pory. Także tutaj słowa podziękowania za całokształt i 

mam nadzieję, że ta współpraca będzie dalej tak owocna, jak do tej pory. Dziękuję bardzo. 

 

Ad pkt.5 

Sprawozdanie z działalności instytucji kultury za 2024 rok 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : A teraz płynnie przejdziemy właśnie do sprawozdania z działalności instytucji 

kultury za rok 2024 i teraz tak. Mam takie pytanie. Z racji tego, że bardzo owocnie rozmawialiśmy na Komisji 

Kultury, Edukacji i Sportu w związku z tym, że w ramach sprawozdania przewodnicząca omówiła tematy 

poszczególnych jednostek. To moje pytanie brzmi, czy ktoś z Pań lub Pana dyrektora chciałby zabrać głos i 

coś jeszcze ewentualnie dodać lub czy radni mają jakiekolwiek pytania, bo jeżeli nie, to myślę, że uznamy 

to, że w ramach dyskusji na komisji w ramach sprawozdania po prostu przyjmiemy do wiadomości, 

przyłączymy się do słów gratulacji za to, co zrobiliście i wierzymy głęboko zrobicie w roku 2025 w ramach 

instytucji. 

 

Sprawozdania z działalności instytucji kultury wraz z kalendarzami wydarzeń na 2025 rok stanowią 

załącznik do niniejszego protokołu              

 

Ad pkt 6 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2024 rok 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : , w takim razie przejdźmy płynnie do punktu szóstego. Tak samo, nie ma 

dzisiaj Pana dyrektora, ale myślę, że to jest ta sama koncepcja z OSIR-em. Omówiła tutaj przewodnicząca, 

omówiliśmy to szeroko na komisji, więc przejdźmy do punktu siódmego. 
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Sprawozdanie z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji wraz z kalendarzem wydarzeń na 2025 rok stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu  

 

Ad pkt 7 

Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : Punkt A w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej na rok 2025. 

Oczywiście on jest pokłosiem ustaw, uchwał i pokłosiem planów pracy w komisjach, które zostały 

jednomyślnie zatwierdzone na komisjach. Kto z Pań i z Panów radnych jest za przyjęciem tego planu pracy. 

13 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Przegłosowaliśmy uchwałę jednomyślne 

 

Przewodniczący M. Przyszlak :Punkt 7 B. W sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Człuchowie na rok 2025. Kto z Pań i Panów radnych jest za uchwaleniem tej uchwały? 13 głosów 

za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Uchwaliliśmy jednomyślnie. 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdźmy do punktu 7 C, w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 2 stycznia 

2025 roku proszę o informację Pana radnego Roberta Lewickiego, przewodniczący Komisji Skarg Wniosków 

i Petycji. 

R. Lewicki : W dniu 9 stycznia 2025 roku została wniesiona przez Urząd Cywilny i Demokratyczny w Kielcach 

drogą elektroniczną na adres e-mail Urzędu Miasta w Człuchowie dotycząca pomocy w likwidacji nadal 

trwającego systemu komunistycznego zarządzanego przez nielegalne działające organizacje partyjne i 

sędziowskie oraz podjęcie współpracy z Urzędem Cywilnym i Demokratycznym w Kielcach. w celu 

wprowadzenia ładu konstytucyjnego tak, aby naród polski mógł sprawować władzę bezpośrednio zgodnie 

z artykułem czwartym KRP. Przewodniczący Rady Miejskiej skierował petycję do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 24 stycznia zajmowała się rozpatrzeniem. Po dokładnej 

analizie komisja wnioskuje do Rady Miejskiej w Człuchowie o uznanie, że przedmiotowa petycja nie 

zasługuje na uwzględnienie, albowiem wnioskowane działanie nie mieści się w kompetencji Rady Miejskiej 

w Człuchowie. Dziękuję. 

Przewodniczący M. Przyszlak Dziękuję bardzo. Przejdźmy zatem do głosowania. Jesteśmy za odrzucenie, za 

uchwałą, czyli przeciw, ale za. Tak. Tak. Niezasadność. Przy dwunastu głosach za, jednym przeciw. Uchwała 

została przegłosowana. To poproszę Panią Iwonę o uwzględnienie. 

( radna U. Trzebiatowska zgłosiła, że pomyłkowo głosowała przeciwko przyjęciu projektu uchwały i 

poprosiła o wpisanie tego faktu do protokołu, tak więc ostatecznie uchwała została przyjęta jednogłośnie) 

Przewodniczący M. Przyszlak : przejdźmy do punktu D w sprawie uchwalenia gminnego programu 

profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Miejskiej 

Człuchów na rok 2025. Proszę przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych. 

A.Taizari : Jeżeli chodzi o tę uchwałę została ona zaopiniowana pozytywnie. Dziękuję. 
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Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdźmy zatem do głosowania. Przy 13 głosach za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się przegłosowaliśmy uchwałę jednomyślnie. Kolejną uchwałę w sprawie  ustanowienia 

jednorazowego świadczenia finansowego z tytułu urodzenia się dziecka osobom zamieszkałym na terenie 

Gminy Miejskiej Człuchów, opiniuje Komisja Spraw Społecznych. 

A.Taizari : . Ten projekt uchwały również został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Spraw Społecznych. 

Dziękuję. 

Przewodniczący M. Przyszlak Przejdźmy do głosowania, to jest  tak ważny u projekt uchwały, że wiadomo, 

że każdy jest za. Niekoniecznie. O proszę. 12 głosów za, jeden wstrzymujący się. Uchwała została 

przegłosowana. Głos wstrzymujący się ( G. Misztal) 

Przewodniczący M. Przyszlak : w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla 

Gminy Miejskiej Człuchów. Proszę Panią Przewodniczącą Komisji Planowania Budżetu  i Infrastruktury 

Miejskiej. 

M. Kucharska-Zemke : Ten projekt uchwały również został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdźmy zatem do głosowania. Przy 13 głosach za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się uchwała została przegłosowana jednomyślnie. Przejdźmy teraz do. punktu H, czyli do 

apelu w sprawie ujęcia w planach rozwojowych infrastruktury rozwojowej i strategicznej dotyczącej 

skomunikowania portów morskich Wybrzeża Środkowego w centrum kraju. Jeżeli nie macie tego, bo tak 

samo dlatego ja nie widziałem, proszę odświeżcie stronę, wejdźcie jeszcze raz na start i wejdźcie w dzisiejszą 

sesję, dlatego tego też nie widziałem wcześniej.   

Przewodniczący M. Przyszlak na sugestię G. Misztal, że ona jako przedstawiciel wnioskodawców zgłosiła 

projekt i chciałaby go odczytać  odpowiedział : Ale tutaj jest podpisane jako przewodniczący Mariusz 

Przyszlak, więc ja to odczytam, jakby cały apel, tak? Jakby oczywiście tak jak wspomniałem wcześniej to 

zostało złożone na komisji przez piątkę radnych, ale w tym trybie jakby przeczytam apel Rady Miejskiej w 

Człuchowie z dnia 7 lutego 2025 roku w sprawie ujęcia w planach rozwojowych infrastruktury rozwojowej 

i strategicznej dotyczącej skomunikowania portów morskich Wybrzeża Środkowego w centrum kraju. 1. Na 

podstawie artykułu 18 ustęp 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz paragrafie 

30 Statutu Gminy Miejskiej w Człuchowie z dnia 3 października 2018 roku zwraca się z apelem do Prezesa 

Rady Ministrów, Ministra Obrony Narodowej oraz Ministra Infrastruktury o ujęcie w planach rozwojowych 

infrastruktury drogowej i strategicznej dotyczącej skomunikowania portów morskich Wybrzeża 

Środkowego z centrum kraju, budowy trasy o kategorii S, o roboczej nazwie Via Pomerania, przebiegającej 

z miast portowych poprzez teren Pomorza oraz Kujaw. 2. Rada Miejska w Człuchowie postuluje, by trasa ta 

komunikowała centralne obszary Pomorza Gdańskiego oraz Pomorza Środkowego z istniejącą siecią 

autostrad i dróg ekspresowych, zwiększając tym samym potencjał gospodarczy tych regionów, jak i 

poprawiając infrastrukturę obronną Polski. Rada Miejska podkreśla, iż inwestycja w trasę szybkiego ruchu 

pozwoli nie tylko na dynamiczny rozwój przemysłu i handlu naszego regionu, ale też zwiększy 

konkurencyjność lokalnych przedsiębiorstw oraz uatrakcyjni zasoby nieruchomości wspólnot 

samorządowych, przyczyniając się do zwiększenia dobrobytu mieszkańców. Rada Miejska w budowie trasy 

Via Pomerania widzi także szansę na zwiększenie mobilności Sił Zbrojnych Rzeczpospolitej Polskiej oraz 
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wojsk sojuszniczych NATO, a tym samym przyczyni się do obrony integralności terytorialnej Polski i 

sprawnego wypełnienia zobowiązań w ramach Paktu Północnoatlantyckiego. Zobowiązuje się, punkt trzeci, 

zobowiązuje się burmistrza miasta Człuchowa do przekazania niniejszego apelu prezesowi Rady Ministrów, 

ministrowi obrony narodowej oraz ministrowi infrastruktury, a także parlamentarzystom z terenu Pomorza, 

posłom i senatorom, jako wyrazu stanowiska mieszkańców miasta Człuchów. Kto z Pań i Panów radnych 

jest za tym apelem, proszę o głosowanie. 13 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Apel został przyjęty 

jednomyślnie. Bardzo słuszny apel, także dziękuję tutaj w imieniu wszystkich mieszkańców pewnie 

Człuchowa Państwu. Tak jak widać wszyscy jednomyślnie, więc idea bardzo słuszna i dołączamy do 

kolejnych samorządów, które wnioskują o tą drogę. 

Przewodniczący M. Przyszlak : W sprawie zmiany uchwały numer 5.2024 Rady Miejskiej w Człuchowie z 

dnia 6 maja 2024 roku w sprawie ustalenia składu ilościowego stałej Komisji Rady Miejskiej w Człuchowie. 

Proszę przejdźmy do głosowania. Przy 13 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, uchwała została 

przegłosowana jednomyślnie. 

Przewodniczący M. Przyszlak  W sprawie przyjęcia rezygnacji członka Komisji Spraw Społecznych, przejdźmy 

do głosowania. Przy 13 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

Wyczerpaliśmy tym samym porządek uchwał, które tutaj mamy. 

Ad pkt 8 

Wolne wnioski 

 

Przewodniczący M. Przyszlak : Przejdźmy do punktu ósmego - wolne wnioski. Czy ktoś z pań lub panów 

radnych chciałby zabrać głos tutaj w tej sprawie w tym punkcie. Proszę Pan radny Kacper Ochendal. 

K. Ochendal : Dzień dobry, witam. Przeglądając ostatnio biuletyn informacji publicznej, trafiłem na 

zarządzenie pana burmistrza o numerze 0050.30.2024 i 0050.32.2024. To jest mała dotacja na 

stowarzyszenie. Obudź w sobie potencją. Na zadanie Poznawanie własnego potencjału w sporcie siłowym 

i sztukach walki. Realizacja tego zadania miała się odbyć od 1 marca 2024 roku do 29 maja 2024 roku. W 

tym okresie zaplanowano, były trzy miesiące treningów dla mieszkańców Człuchowa przez wyżej 

wymienione stowarzyszenie Obudź w sobie potencjał. W sposobie monitorowania tego zadania nie 

znalazłem żadnych informacji o tym przedsięwzięciu, gdzie miało być umieszczone na stronie Barnel Gam 

oraz Obudź Sobie Potencjał na Facebooku i na Instagramie. To samo tyczy się również zadania 

Stowarzyszenia Promyk Nadziei, gdzie w ubiegłym roku od 2 września 2024 roku do 4 listopada miał 

przeprowadzić warsztaty muzyczno-wokalne i zwiększyć swój chór Po całych warsztatach miał się odbyć też 

mini recital. Również nie znalazłem takich informacji w sposobie monitorowania tego zadania. Należy 

wspomnieć, że Pan Mikołaj Mazur jest prezesem stowarzyszenia Promyk Nadziei i startował z KWW Pana 

Ryszarda Szybajły. To tak nawiasem, a to zarządzenie miało miejsce między lutym a marcem zeszłego roku. 

Taka dotacja. Przypomnę tylko, że na to zadanie zostały przeznaczone publiczne pieniądze w wysokości 

dziesięciu tysięcy złotych. W związku z tym, że nie znalazłem żadnej informacji o tych zadaniach, na 

podstawie artykuły 24 ustęp 2 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku proszę dziś po 
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zakończeniu sesji o dostarczenie pełnej dokumentacji i listy uczestników w projektach, oczywiście z 

zachowaniem przepisów o tajemnicy prawnie chronionej. Dziękuję. 

H. Krusiński : Proszę Państwa jak pamiętamy w ubiegłym roku znaczną część naszego kraju została 

poszkodowana w wyniku olbrzymiej powodzi. My jako samorząd miasta Człuchowa wsparliśmy 

poszkodowaną gminę Lewin Brzeski. I tutaj otrzymaliśmy takie podziękowanie, pismo od burmistrza Lewina 

Brzeskiego i co zacytuję. Pan Ryszard Szybajło, burmistrz miasta Człuchów. Nauczyłem się wspaniałej 

prawdy. Od radości, którą sprawia nam czyjaś dobroć, większą radością jest wyrażenie wdzięczności za tę 

dobroć. Szanowny Panie Burmistrzu, w imieniu mieszkańców gminy Lewin Brzeski oraz własnym, pragnę z 

głębi serca podziękować za okazaną pomoc i wsparcie finansowe po katastrofalnej powodzi, jaka dotknęła 

naszą gminę we wrześniu 2024. Wasza solidarność, życzliwość i gotowość do działania w obliczu trudnej 

sytuacji, w jakiej się znaleźliśmy, są dowodem na to, że w najtrudniejszych chwilach możemy liczyć na 

przyjaciół, jak się okazuje z całej Polski. Otrzymane środki pozwoliły nam na szybkie rozpoczęcie odbudowy 

zniszczonej infrastruktury, wsparcie najbardziej poszkodowanych mieszkańców oraz próbę przywrócenia 

normalnego funkcjonowania naszej społeczności. Wasza pomoc jest nieocenionym wsparciem i symbolem 

międzyludzkiej solidarności. która przywraca wiarę w siłę wspólnoty. Dziękuję za to, że nie pozostaliście 

obojętni na naszą tragedię. Niech ten gest dobroci i jedności będzie inspiracją dla naszych wszystkich do 

odbudowania jeszcze silniejszych więzi pomiędzy samorządami oraz wspierania się nawzajem w każdej 

potrzebie. Gmina, gminie, samorząd, samorządowi dziękuję z całego serca. Z wyrazami szacunku i 

wdzięczności Artur Kotara, Burmistrz Lewina Brzeskiego. Dziękuję. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz R. Szybajło : Dodam oczywiście to są podziękowania na ręce Burmistrza miasta, ale dla Państwa, 

ponieważ była uchwała Rady Miejskiej, która mówiła o wsparciu tej gminy w nieszczęściu jakim wydarzyła 

się powódź w zeszłym roku. Także tu mogę serdecznie podziękować za trafną decyzję i uchwałę pomagającą 

naszym mieszkańcom naszego kraju w południowej części naszego państwa. Natomiast dopowiem tylko 

tutaj, że wyjaśnimy tą sytuację, oczywiście zwrócimy się do komisji, która przydziela i rozlicza dotacje i w 

stosownym terminie udzielimy pełne informacji pisemnej tutaj radnemu, który ma pewne wątpliwości co 

do przydzielenia i wykorzystania dotacji publicznych. 

M. Koziełko : Panie burmistrzu kontaktowało się ze mną wiele osób z zapytaniem dotyczącym wyjazdu 

delegacji na obchody dwudziestopięciolecia współpracy z Uslar.  Tak dokładnie, zgodnie z informacjami 

opublikowanymi na stronie czluchow.eu, teraz będę cytował, w uroczystości dwudziestopięciolecia wzięły 

udział delegacje z Człuchowa składające się z Burmistrza Ryszarda Szybajło, dwóch przedstawicieli Rady 

Miejskiej, Pani Dowkszy i Pana Krusińskiego. I teraz zgodnie z artykułem 8 Statutu Rady Miejskiej w 

Człuchowie, zadaniem przewodniczącego jest organizowanie pracy rady oraz prowadzenie obrad. W 

ramach organizowania pracy Rady przewodniczący reprezentuje Radę na zewnątrz. W związku z 

powyższym proszę odpowiedzieć na moje pytanie. Jaką rolę podczas oficjalnego wyjazdu pełnili radni Pani 

Dowksza i Pan Krusiński, skoro zgodnie ze statutem to przewodniczący Rady Miejskiej reprezentuje Radę 

na zewnątrz? Czy radni ci zostali oficjalnie oddelegowani przez przewodniczącego Rady Miejskiej? Czy 

przewodniczący Rady Miejskiej miał wiedzę o planowanym wyjeździe oraz czy zaproponowano mu udział 

w oficjalnych obchodach tego święta? 
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Burmistrz R. Szybajło : Tradycyjnie na ręce burmistrza wpłynęło zaproszenie od Burmistrza Uslar, 

Pana Bauera, który poprosił, abym uczestniczył w uroczystościach rocznicy podpisania umów 

partnerskich pomiędzy Uslar i miastem Człuchów. Nie było zaproszenia ani dla przewodniczącego 

Rady, tylko bezpośrednie zaproszenie było skierowane do Burmistrza miasta, więc uznałem za 

stosowne, że razem ze mną będą uczestniczyć w tej delegacji radni Pani Alicja Dowksza i Pan 

Henryk Krusiński. Burmistrz Miasta ma prawo decydowania o tym, kto będzie towarzyszył w tej 

uroczystości, jaka miała miejsce we wrześniu, związana z uroczystościami rocznicy podpisania 

umowy partnerskiej między Uslar a Człuchowem. W zamian za tę wizytę również została 

zaproszona, przy okazji powiem, drużyna z Człuchowa, która uczestniczyła w rozgrywkach w 

mieście Uslar. Tutaj jeśli chodzi o oficjalne osoby, nikt nie uczestniczył ani z Rady Miasta, ani żaden 

z burmistrzów, ani zastępca, ani ja. Natomiast to była wymiana młodzieży w ramach współpracy 

partnerskiej między miastem Człuchów a Uslar. Gdyby zaproszenie było skierowane na Radę 

Miejską, na ręce Pana przewodniczącego, rozumiałbym Pana uwagi za stosowne. No w tej chwili 

mogę tylko powiedzieć, że zaproszenie było skierowane bezpośrednio na ręce burmistrza, a 

historycznie jeszcze przypomnę, że tak się złożyło, że kiedy burmistrz Szreder podpisywał to 

porozumienie ja miałem przyjemność jako dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji uczestniczyć  w tej 

uroczystości i takie było właściwie podwójne założenie i zaproszenie osoby, która jeszcze pełni 

funkcje publiczne, a uczestniczyła historycznie w podpisaniu tej umowy. Dziękuję 

M. Koziełko : Dobrze, czyli teoretycznie nie odpowiedział mi Pan na pytanie. Czy radni zostali oficjalnie 

oddelegowani przez, bo Pan mówi, że Pan jakby decyduje o tym, ale zgodnie ze statutem ósmym, znaczy 

artykułem ósmym statutu, no to jakby przewodniczący Rady decyduje o tym, kto jedzie, kto nie jedzie. A 

chciałbym jeszcze zacytować wypowiedź Pana Krusińskiego z Komisji Rady Budżetu, która przed ostatniej 

Komisji Rady Budżetu, który stwierdził, że na ten wyjazd został zaproszony przez burmistrza i pojechał w 

charakterze członka Rady Miejskiej, w którym jest a więc nie reprezentował w Niemczech siebie, tylko 

siebie jako radnego 

Burmistrz R. Szybajło : No i bardzo dobrze, bo pełni funkcję jest radnym. Pan Henryk Krusiński też 

uczestniczył w tego typu zdarzeniach. Ja tutaj nie widzę nic niestosownego, że w delegacji w 

samochodzie moim prywatnym pojechały osoby, które jednocześnie są mieszkańcami Człuchowa 

i radnymi. Tutaj nie widzę żadnej żadnego problemu. Natomiast kiedy będą zaproszenia oficjalne 

skierowane do przewodniczącego Rady i do radnych, to wtedy jak najbardziej będzie temat 

aktualny, żeby to przewodniczący wytypował radnych do wyjazdu na delegację. Dziękuję bardzo 

K. Ochendal: Ja tylko chciałbym tutaj napomnieć, bo może Pan burmistrz nie zna przepisów albo to inaczej 

funkcjonowało przez ostatnie lata. Deleguje radnych przewodniczący rady nie burmistrz i proszę się tutaj 

bardziej w przepisach być może zapoznać. 

Burmistrz R. Szybajło : Ale proszę powiedzieć jakie przepisy, na jakie Pan się powołuje. 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

K. Ochendal : Proszę się bardziej zapoznać, ja się zapoznawałem z tym i z tego co wiem to radny, 

przewodniczący Rady deleguje radnych. 

Burmistrz R. Szybjło : Ale niech Pan poda przepis, którym Pan stwierdza. 

K. Ochendal: A czy ja jestem alfą i omegą proszę Pana? Ja czytałem to wcześniej. 

Burmistrz R. Szybajło : No jak Pan czytał to niech Pan powie.  

K. Ochendal : No i pamiętam. 

Burmistrz R. Szybajło Na jaki przepis się Pan powołuje?  

Przewodniczący M. Przyszlak : Po pierwsze, jakby uspokójmy emocje, bo one są niepotrzebne. Wszyscy, 

wszyscy, bo to po pierwsze…  

Burmistrz R. Szybajło : Proszę bardzo, może Pan mecenas się wypowie, 

K. Ochendal : … I to jeszcze tutaj zapomnę, poczeka Pan, może do końca. 

Burmistrz R. Szybajło : Nie poczeka Pan, proszę się zwracać do mnie, wie pan… 

K.Ochendal : . Poczeka Pan, Pan jest Panem, czy kobietą, bo teraz. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Panie radny, Panie radny, Panie radny Kacper Ochendal, bardzo proszę. 

Burmistrz R. Szybajło : Trochę kultury 

K.Ochendal : Poczeka Pan, Panie Burmistrzu, chwileczkę. Proszę Pani, proszę o spokój. Chciałem dokończyć 

i zapomniałem, więc niech Pan poczeka. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Jakby rozumiem, że ten temat jest zakończony 

Burmistrz. R. Szybajło : Nie, nie tutaj. Ja bym chciał dokończyć. Pierwsza rzecz to jest taka, że proszę się 

powołać na przepis, który Pan tutaj sugeruje, że burmistrz popełnił jakiś błąd, a druga rzecz, nie było 

oficjalnej delegacji wypisanej, tylko te osoby uczestniczyły na moje zaproszenie jako burmistrza miasta. 

Pani Alicja Dowksza i Pan Henryk Krusiński. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Ostatnia odpowiedź. 

K. Ochendal : Tak, tu się z Panem zgodzę, ale reprezentowali Radę Miejską, gdzie Pan przewodniczący 

Rady nie wiedział nic o tym, że reprezentują. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Ok, rozumiem, że Pani Janina jeszcze w tym temacie i jedno zdanie i 

zamykamy. Okay. Spokojnie. Proszę Pani radna. 

J. Dudek : Ja w temacie mam jedno zdanie. Ja mam pytanie do kolegów, którzy wnieśli tą sprawę tych dwóch 

radnych, którzy towarzyszyli burmistrzowi. Czy macie coś do zarzucenia tym radnym, że oni źle 

reprezentowali nas jako radę i jako mieszkańców na tym. Jako mieszkańców źle reprezentowali tutaj 

Człuchów. Czy macie jakieś uwagi do nich i dlatego wnosicie to, czy nie widzę tutaj. No więc myślę, że to 

jest sprawa prosta. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Bardzo proszę bardzo proszę o zgłoszenie się i do wypowiedzi. Proszę Panie 

mecenasie i uspokójmy emocje. 

M. Pawłowski, radca prawny : Szanowni Państwo, dwie rzeczy, żeby je uporządkować. Po pierwsze, z tego, 

co ja wiem, nie była to format delegacji, tylko można powiedzieć, że to był wyjazd na zaproszenie Pana 

burmistrza, czyli wyjazd prywatny. I tutaj myślę, że czynienie zastrzeżeń bez wskazania podstawy prawnej, 

której ja nie znam, żeby czynić tego typu zarzuty, no myślę, że jest zbyt daleko idące, jeżeli chodzi o Pana 
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radnego. Natomiast jeżeli chodzi o drugą kwestię i paragrafu ósmego statutu, na który się Pan szanowny 

radny Koziełko powołuje, no to w mojej ocenie i według tego co ja widzę, co jest w tym statucie, ten 

paragraf zupełnie nie mówi o tym, o czym mówił Pan radny. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Nie, już nie udzielam głosu. Szanowni Państwo, czy są inne tematy w wolnych 

wnioskach? ? Proszę Pan radny Jerzy Wołoszyn. 

J. Wołoszyn: Dzień dobry. Ja z innej beczki, chciałem uspokoić rozmowę, bo takie przyziemne mam rzeczy. 

Stwierdzam, że ludzie chyba coraz bardziej śledzą nasze sesje, bo zawsze przed dzień sesji mam parę 

telefonów. I wczoraj też tak miałem. I to w nocy. Nie jeden po południu, drugi w nocy. Jeden dotyczył tego 

nieszczęsnego, ja mówię nieszczęsnego, bo zawsze coś tam się dzieje. W bloku 26 na Witosa dzwonił do 

mnie pan, że zróbcie coś z tymi znakami, bo droga jest przejezdna od Drzymały tam do Lawendowej, tak 

dalej. Ja byłem dzisiaj o ósmej, tam faktycznie stoją te znaki, zrobiłem nawet zdjęcia, ale tam jest przejezdna 

droga i tak, obcy teraz wjeżdżają, ja wiem, że te znaki w Polsce różnie stoją, długo, bezsensownie i tak dalej. 

I niby mogłoby tak stać, ale im to przeszkadza, bo im tam w bramie na te podwórka wjeżdżają samochody 

i zakręcają, bo myślą, że ślepa. Tam dwa dni tylko była ślepa droga, a trzeci miesiąc te znaki stoją. Czy one 

już będą tam stały na wieki, czy one będą mogły być zabrane? Czyli jesteśmy władni w tym. Takie jedno 

pytanie i taki wniosek. A drugi. Nie byłem, nie sprawdzałem, chociaż mam tam teścia, leży na cmentarzu i 

tak z tej strony części nowej. Pani zadzwoniła, żeby jakieś światła postawić, bo ona wieczorem tam chodzi 

z rodziną, przejeżdżają tego i no strach, tam chodzi, znaczy strach, no cmentarz, ale strach, bo można się 

wywrócić. Także proszę o jakieś... Tak, w tym nowej części. Nie byłem, nie sprawdzałem, więc tylko 

powtórzę, bo o 22 poza tym ta zadzwoniła i nie wiem czy mnie wkręcała, ale chyba tak jest. Tak, może ktoś 

ją wystraszył wręcz. Mam nazwisko, wszystko to nie odchodzi, ale chciałbym, żeby tu też zareagować, może 

jakieś dwie, trzy lampy postawić, bo ten cmentarz się tam rozrasta i coraz więcej tam ludzi chodzi. Także 

też te znaki mnie by interesowały i to oświetlenie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący M. Przyszlak : Czy ktoś jeszcze z Pań lub Panów radnych ma jakiś wniosek. Jeżeli nie to. A 

Pani Aurelia, proszę. 

A.Taizari  : Ponieważ rozmawialiśmy już kiedyś na temat oświetlenia tego odcinka drogi czy chodnika od 

Orlenu do Państwa Ławeckich, do stacji kontroli. Tam jest strasznie ciemno, nie ma żadnego oświetlenia po 

prostu, tam ludzie spacerują wieczorem i również jest ten problem, że nie jest to oświetlone. 

Rozmawialiśmy, że trzeba się zwrócić chyba do Generalnej Dyrekcji, tak, bo oni są zarządcą tego odcinka, 

ale co z tym zrobić po prostu, czy może Pan podpowiedzieć? 

T. Kowalczyk : Generalna Dyrekcja takiego oświetlenia nie wykona za miasto Człuchów, ale mamy przecież 

oświetloną cały chodnik i ścieżkę rowerową wzdłuż ulicy Szczecińskiej i ulicy Traugutta. Ja nie widzę 

przeszkód, żeby tamtymi ciągami komunikacji się poruszali. To jest ścieżka typowo rowerowa biegnąca 

wzdłuż obwodnicy Człuchowa. Tam nie ma żadnych zabudowań mieszkaniowych. 

A.Taizari : Zgadza się. Natomiast ludzie spacerują tam i też przyjeżdżają rowerami. Takie było pytanie od 

mieszkańców tam nie ma żadnego oświetlenia. 

T. Kowalczyk : No to będzie to zadanie musiało się znaleźć w budżecie. Trzeba opracować projekt i wykonać. 

Zgodę generalnej dyrekcji 
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Przewodniczący M. Przyszlak : Czy ktoś z Pań i Panów radnych. Proszę radna Katarzyna Muszyńska. 

K. Muszyńska : ja w nawiązaniu do ostatniej Komisji Kultury, Edukacji i Sportu, co prawda to jeszcze 

spotkanie jest przed nami z Panem Dyrektorem Miejskiego Domu Kultury. Natomiast w zalążku jakby tutaj 

pojawił się ten temat gwiazdy wieczoru na Dni Człuchowa. Czy można by było cokolwiek tutaj się 

dowiedzieć bliżej w tym temacie? 

Przewodniczący M. Przyszlak : Proszę Pan Burmistrz. 

Burmistrz R. Szybajło : Po ostatnich występach naszych artystów doszliśmy do wniosku, że warto by było 

promować i eksponować naszych mieszkańców, którzy niejednokrotnie swoim talentem i przygotowaniem 

nie odbiegają od gwiazd, które żądają dzisiaj za tego typu występy około 100 tysięcy złotych. Mamy potężną 

imprezę Boogie-Woogie, którą chcemy utrzymać, a musimy mieć świadomość, że tego typu wydarzenie w 

Człuchowie to jest kilkaset tysięcy złotych, więc doszliśmy w tym roku do porozumienia, że będziemy 

promować naszych artystów, naszych mieszkańców, bo są godni zauważenia, wiele ćwiczą, trenują i 

przygotowują się do tych występów i im zależy, żeby zaistnieć na scenie, gdzie jest profesjonalne 

nagłośnienie, oświetlenie i mogą swój kunszt zaprezentować naszym mieszkańcom. Więc w tym roku 

byśmy poszli w tym kierunku, aby zaproponować naszym mieszkańcom i sprawdzimy, czy ten kierunek jest 

właściwy dla naszych mieszkańców, czy pokazanie naszych artystów spowoduje zadowolenie i aplauz 

naszych mieszkańców, a nie ukrywam, że jednorazowe występy plenerowe za kilkaset tysięcy złotych, no 

nie zawsze nawet mają ze względu na pogodę, właściwych odbiorców i tutaj jest zawsze ryzyko, że można 

wydać duże pieniądze, a efekt może być zupełnie inny jak organizator oczekuje. Więc wydaje mi się, że 

mamy tyle artystów własnych, tyle ciekawych osób utalentowanych, że możemy zaoferować dobre występy 

naszym mieszkańcom.  

K. Muszyńska : Tak, ja się zgadzam bardzo z tym, bo uważam, że jest to dowartościowanie i docenienie 

zdolności, talentów naszych lokalnych artystów. Natomiast jeszcze mam tylko pytanie. Czy to już jest 

decyzja podjęta, czy to jest jeszcze w kwestii dyskusyjnej. Jeszcze jedno, to może już, bo już nie będę 

zabierała głosu. Pytanie wtedy do Pana mecenasa, czy w kompetencjach rady jest jakby zabranie głosu w 

tej sprawie, czy, czy to jest tylko kompetencja władz miasta. 

M. Pawłowski : w drodze opinii, ale tylko w drodze opinii 

Burmistrz R.Szybajło :  Przede wszystkim ja muszę powiedzieć, że u nas funkcjonuje Miejski Dom Kultury. 

Dyrektor jest odpowiedzialny za to, co się dzieje na terenie miasta Człuchowa, jeśli chodzi o wydarzenia 

kulturalne i dla mnie to najważniejsze jest też i jego spostrzeżenia i uwagi i propozycje. Nie ukrywam, że 

wczoraj jak jechaliśmy do strefy ekonomicznej do Słupska na spotkanie z Panem Prezesem w sprawie tutaj 

inwestycji związanych z terenami, które otworzą się przy utworzeniu naszej obwodnicy, tu chodzi o 

ściągnięcie z zewnątrz i z jednej strony inwestorów, ale też uzbrojenie terenu, to dyrektor szukał w 

internecie propozycji ewentualnie dla dzieci, dla młodzieży i podawał, jakie mogą być sumy. Więc zostawmy 

kompetencje dyrektorów do swobodnego decydowania. Rada, ja tutaj oceniam to w ten sposób, Rada 

podejmuje decyzję jakie środki przeznaczyć między innymi na jednostki podległe miastu, a jednostki muszą 

tymi środkami tak gospodarować, żeby wystarczyło na właściwe funkcjonowanie i na przedstawienie 

właściwego kalendarza imprez. Być może, że Państwu oszczędziłem rozmowy z dyrektorem Adamem 
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Bondarenko na temat występów dalszych i kontynuowanie imprezy Boogie-Woogie, takiej sztandarowej, 

która jest znana właściwie w całej Polsce, dla tych, którzy interesują się tego typu muzyką, no i miał 

poważne dylematy, czy podoła Miejski Dom Kultury z finansowaniem takiego przedsięwzięcia. Więc tutaj, 

jeżeli mielibyśmy stawiać na szalę, czy impreza z dużą gwiazdą w czerwcu i później w lipcu Boogie-Woogie, 

które kosztuje też bardzo dużo środków więc dla mnie odpowiedź jest prosta. To, co jest tradycją i trwa 20 

lat to powinno być kontynuowane. A tutaj wyeksponujmy, pokażmy nasze talenty miejscowe, a jakby się 

trafiła jakaś gwiazda, która ewentualnie będzie w zasięgu Miejskiego Domu Kultury, to czemu nie, ale 

fachowcom zostawmy decyzję i niech oni czują się i współgospodarzami tych wydarzeń w mieście, ale też i 

odpowiedzialnymi za to, co robią. Więc ja to tak odbieram, to nie jest narzucanie z mojej strony, zresztą 

tutaj dyrektorzy mają swobodę działania i za to mają dodatki i pełnią funkcje zaszczytne, żeby swobodnie 

decydować i przedstawiać swoje propozycje, a tak jak do tej pory tutaj przed chwilą podziękowałem 

dyrektorom jednostek, to jestem skłonny powiedzieć, że ich decyzje zawsze były trafne i pewnie będą 

trafne, ponieważ mają doświadczenie i mają wiedzę na temat, czy warto wydawać kilkaset tysięcy miesiąc 

po miesiącu, czy lepiej skupić się na imprezie sztandarowej, a tutaj wykorzystać te talenty, które mamy na 

terenie miasta Człuchowa. 

Przewodniczący M. Przyszlak: Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać 

głos? Jeżeli nie, to pozwolicie Państwo, że ja złożę jeden wniosek. W związku z tym, że każdy z nas zgodzi 

się, że demokracja bezpośrednia jest najlepsza i rozmowy z mieszkańcami indywidualne, ale także grupowe 

są potrzebne, wsłuchanie się w głos mieszkańców, co pokazują spotkania m.in. moje piątkowe są bardzo 

potrzebne i m.in. na takich spotkaniach, a także w poprzedniej kadencji zawnioskowali mieszkańcy o to, 

abyśmy zorganizowali chociaż raz na pół roku, raz na kwartał. Ja wnioskuję, abyśmy raz na kwartał spotkali 

się wszyscy radni z mieszkańcami w godzinach popołudniowych. Wstępnie mam wydzielone cztery terminy 

i to jest wniosek mój jako przewodniczącego rady do Państwa. Mam nadzieję, że skorzystacie z tego 

zaproszenia. aby 10 marca o godzinie 16 w Biurze Rady Miasta, 9 czerwca o 16 w Biurze Rady Miasta, a 

także 8 września godzina 16 Biuro Rady Miasta, 8 grudzień 16 Biuro Rady Miasta, abyśmy wszyscy radni 

jako piętnastka radnych spotkali się z mieszkańcami. Często jest tak, że chcą zabrać głos na temat całego 

miasta, niekoniecznie jakiegoś jednego regionu i myślę, że to spowoduje, że ta relacja Rady Miejskiej w 

Człuchowie, a mieszkańcami będzie jeszcze bliższa, więc to pierwsza rzecz. I druga proszę, bo wydaje mi 

się, że też rozsądnie byłoby, aby dział promocji miasta na naszych social mediach upublicznił informację, 

kiedy radni spotykają się z mieszkańcami. Więc może ja przeczytam i może sprawdzimy, czy tak faktycznie 

jest, tak żebyśmy, nie wiem, na Facebooku, czy na stronie Urzędu Miasta, czy na stronie, także właśnie w 

Urzędzie Miasta przy radnych poinformowali, kiedy, który radny jest dostępny dla mieszkańców. Więc 

dyżury przewodniczącego i wiceprzewodniczącego, każdy piątek w godzinach od 9 do 11 biuro Rady Miasta. 

Radni Małgorzata Kucharska-Zemke, Katarzyna Muszyńska, Kacper Ochendal, Czesław Drost, Michał 

Koziełko oraz Robert Lewicki pierwszy piątek miesiąca w godzinach 8.30 - 9:30 Radni Aurelia Tajzari oraz 

Jerzy Wołoszyn pierwszy poniedziałek miesiąca w godzinach 17 - 18. Spółdzielnia Mieszkaniowa Witosa 

numer jeden i Państwo radni Urszula Trzebiatowska, Janina Dudek, Grażyna Misztal, Alicja Dowksza, Henryk 

Krusiński. Każdy pierwszy poniedziałek miesiąca Biuro Rady Miasta 15.30-17. Czy to się zgadza. Oczywiście 
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jesteśmy dostępni cały czas dla mieszkańców, ale te spotkania tak żebym prosił to mój wniosek jest taki aby 

pojawiło się to żebyśmy taka informacja się pojawiła dla mieszkańców i na stronie internetowej, i w social 

mediach tak aby mieszkańcy wiedzieli i regularnie przy tych spotkaniach całej naszej piętnastki myślę, że 

każdy z nas jakby w miarę możliwości będzie uczestniczył w tych spotkaniach. aby też informować przy tych 

terminach. Oczywiście to są terminy elastyczne, jeżeli coś wyniknie, to one są do zmiany, ale wstępnie taki 

jest mój wniosek i propozycja. 

U. Trzebiatowska: Chciałam zwrócić uwagę na to, że jeśli mieszkaniec się zgłasza, to jest obowiązkiem 

takiego jest regionu, bo my nie jesteśmy radnymi w swoim okręgu wyborczym, tylko dla całego miasta. No 

bo była taka sytuacja, że zwrócili się z ulicy Koszalińskiej i skierowano ich, bo tam jest pani Trzebiatowska. 

Ja oczywiście załatwiłam sprawę, ale może jest pierwszy raz, może nie wiecie o tym, że to tak jest. My 

jesteśmy radnymi dla całego miasta i obecnie ktoś się zgłosił. Możemy między sobą się tam kontaktować, 

że z takim i z takim problemem się ktoś zgłosił, ale trzeba to przyjąć i nie można powiedzieć mieszkańcowi, 

że bo tam jest pani ta, czy pan ten, czy ten. Bo jesteśmy radnymi. Dziękuję.  

 

Kalendarz spotkań radnych z mieszkańcami miasta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący M. Przyszlak: Dziękuję bardzo. Wyczerpaliśmy porządek, dobra związku z powyższym 

zamykam XIII sesję Rady Miejskiej. Dziękuję. 

Na tym zakończono protokół 
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